
 

Zápis ze 13. jednání ZO Bory 27.9.2023 v 19.00 hod. 

Přítomni: Ing. Dostálová Lucie, Ing. Pipek Josef, Filipová Jitka, Vávra Pavel, Dostál Jan, 
Vávra Aleš, Ing. Zmeškal Pavel, Večeřa Luděk, Marian Vala, Březka Josef, Viliš Petr, Kotačka 
Ladislav 
 
Omluveni: Ing. Fňukalová Charvátová P., Mgr. Jahodová E. 
Neomluveni: Mgr. Zikmund Pavel 
Hosté:  
 
1. Zahájení zasedání: 

Pozvánka na toto jednání byla včas vyvěšena, materiály k jednání byly členům ZO zaslány 
v elektronické podobě. Jednání zahájila starostka obce v 19.00 hodin. 
Počet přítomných zastupitelů obce je ve chvíli zahájení 12. 
Jednání je usnášeníschopné.      

Usnesení č. 1/13 ZO: ZO vzalo na vědomí zahájení zasedání. 
 
2. Ověřovatelé zápisu: 
Návrh starostky: Kotačka Ladislav, Vávra Aleš 
 
Hlasování:  
Pro:  10    Proti: 0  Zdrželi se: 2 (Kotačka L., Vávra A.) 
Usnesení č. 2/13 ZO: ZO schválilo ověřovatele zápisu Kotačku Ladislava a Vávru Aleše. 
 
3. Schválení programu jednání: 

Starostka: hlasujeme o schválení programu jednání: 
 

1. Zahájení zasedání  
2. Schválení ověřovatelů zápisu 
3. Schválení programu jednání 
4. Usnesení z jednání RO 
5. EG.D, a.s. věcné břemeno Cyrilov 
6. Fond malých projektů 
7. Dar pro TJ Družstevník 
8. Prodej, koupě pozemků 
9. Rozpočtové opatření č. 8/2023 
10. Pověření k tvorbě rozpočtových opatření 
11. Žádosti 
12. Různé 
13. Závěr 

 
 

 



 

Hlasování:  
Pro:  12    Proti: 0   Zdržel se: 0 
Usnesení č. 3/13 ZO: ZO schválilo program jednání. 
 
 
4. Usnesení z jednání RO 

Místostarosta přečetl usnesení z jednání RO ze dne 30.8. a 6.9.2023. 
       
Viliš P.: k úpravě cen pronájmu SZ, jak se počítá další spotřeba elektřiny a vody. Spotřeba přes 
týden? V době, kdy nemá zázemí nikdo pronajaté? Kdo to platí? 
Starostka: obec to platí. Je to pár litrů vody, to nemusíme řešit. 
Ing. Pipek J.: je to ve zkušebním provozu, může se to upravit.  
 
Usnesení č. 4/13 ZO: ZO vzalo na vědomí usnesení z jednání RO ze dne 30.8. a 6.9.2023. 
 
 
5. EG.D, a.s. věcné břemeno Cyrilov 

Starostka: smlouva o smlouvě budoucí o zřízení věcného břemene stavby VN28+Optika, 
Cyrilov-Sklenné, k VN. Jedná se o kabelizaci části venkovního elektrického vedení VN 22 
kW mezi Cyrilovem, Radenicemi a Skleným nad Oslavou. Bude provedena demontáž 
vedení procházející kolem Cyrilova, včetně trafostanice, která bude nahrazena kioskovou. 
Dojde k výraznému zlepšení dodávky elektrické energie a současně umožní lepší využití 
pozemků v ochranném pásmu venkovního vedení. Původní vedení bude demontováno a 
nové vedení je dáno do obecních pozemků 
Vala M.: bylo by dobré to vidět na místě, budou se tam budovat domovní čističky, aby 
nenastaly komplikace. 
Havlát T.: o ničem nevím, že by se na Cyrilově něco takového mělo budovat, můžete mi to 
přeposlat? 

      Starostka: dobře přepošleme a domluvím s nimi setkání, i se starostou Radenic. Hlasování 
      o smlouvě tedy odkládáme. 
 
 
6. Fond malých projektů 

Starostka: v rozpočtu máme na FMP projektů 21.000, - Kč, ale sešly se nám žádosti za 
27.000, - Kč. Buď příspěvky pokrátíme nebo do fondu chybějících šest tisíc přesuneme. Jak 
to vidíte? Navýšíme FMP? Hlasujeme o souhlasu a navýšení FMP o šest tisíc. 
 

Hlasování:  
Pro: 12    Proti: 0   Zdržel se: 0 
Usnesení č. 6/13 ZO: ZO schválilo navýšení rozpočtu FMP o šest tisíc. 

 
 

 
 



 

a) Mikulášský volejbalový turnaj, žadatelka Jana Fňukalová, částka 3.000, - Kč. 
 

Hlasování:  
Pro: 12    Proti: 0   Zdržel se: 0 
Usnesení č. 6a/13 ZO: ZO schválilo poskytnutí dotace z FMP ve výši 3.000, - Kč na akci 
                                      Mikulášský volejbalový turnaj. 
 
Viliš P.: turnaj čtyřher v tenise, nechtějí moc peněz na jeden turnaj? Bylo tam pár lidí, žádné 
náklady na nájem, není nutná velká organizace. 
Kotačka L.: no asi čekali, že se zúčastní víc lidí. 
Večeřa L.: na průvod svatého Martina chtějí 5000,- Kč, to mi přijde taky hodně. 
Březková L.: to hned vysvětlím, vloni jsme měli 2000,- Kč. A měli jsme málo peněz na 
perníčky, bylo jich málo. A byla velká kritika, že jich bylo málo. Sotva jeden kus do rodiny.  
Letos bychom chtěli koupit více perníčků, dále nějaká odměna za zapůjčení koně do průvodu a  
tak dále. 
Viliš P.: na fotbalový turnaj jsme dostali 12.000, - Kč a byly 4 turnaje. Jen za nájem jsme platili 
4000, - Kč s tím by se mělo něco dělat. Zázemí pronajímáme skoro zadarmo, proč bychom  
nemohli mít zdarma tělocvičnu?  
Starostka: tělocvična je obecní budova. Řešili jsme to několikrát. Pozveme si ředitele na radu a  
bude se to řešit.  
Vávra A.: škola chodí na obecní hřiště kdykoliv a neplatí vůbec nic. Údržba hřiště stojí ještě  
více než údržba tělocvičny. 
Starostka: budova je obecní, dáváme peníze na opravy apod. musíme to vyřešit. Také se mi  
nelíbí minimum kroužků pro letošní školní rok. To se musí řešit. Nemůžeš kroužky nakázat  
učitelům, když nemají zájem je organizovat. Tady je míč na straně vedení školy, aby sem ty  
kroužky nějakým způsobem dostali. 
Kotačka L.: sportovci zaplatili za sezonu asi čtyřicet tisíc za pronájem tělocvičny na tréninky,  
to tam není započítán pronájem za turnaj. 
Viliš P.: rozhodujeme o tom komu kolik dáme peněz a tady jen tak někdo natáhne ruku a obecní 
peníze jdou do školy.  
Vávra P.: tak oni žádali o příspěvek před turnajem, nevěděli, že bude málo lidí, když jim  
něco zbude, tak je vrátí.  
 

b) Turnaj čtyřher v tenise, žadatel TJ Družstevník, částka 5.000, - Kč. 
 
Hlasování:  
Pro: 12     Proti: 0   Zdržel se: 0 
Usnesení č. 6b/13 ZO: ZO schválilo poskytnutí dotace z FMP ve výši 5.000, - Kč na akci  
                                      Turnaj čtyřher v tenise. 
 
 
 
 
 



 

c) Předsilvestrovský turnaj ve stolním tenise, žadatel TJ Družstevník, částka 5.000, - Kč. 
 

Hlasování:  
Pro: 12     Proti: 0   Zdržel se: 0 
Usnesení č. 6c/13 ZO: ZO schválilo poskytnutí dotace z FMP ve výši 5.000, - Kč na akci 
                                      Předsilvestrovský turnaj ve stolním tenise. 
 

d) Den brambor a den zdraví, žadatel Sdružení pro Cyrilov, částka 5.000, - Kč. 
 

Hlasování:  
Pro: 12    Proti: 0   Zdržel se: 0 
Usnesení č. 6d/13 ZO: ZO schválilo poskytnutí dotace z FMP ve výši 5.000, - Kč na akci Den 
                                      brambor a Den zdraví. 
 

e) Svatomartinský průvod, žadatelka Lucie Březková, částka 5.000, - Kč. 
 

Hlasování:  
Pro: 12     Proti: 0   Zdržel se: 0 
Usnesení č. 6e/13 ZO: ZO schválilo poskytnutí dotace z FMP ve výši 5.000, - Kč na akci  
                                      Svatomartinský průvod. 
 

f) Mikulášský fotbalový turnaj, žadatel TJ Družstevník, částka 4.000, - Kč. 
 

Hlasování:  
Pro: 12     Proti: 0   Zdržel se: 0 
Usnesení č. 6f/13 ZO: ZO schválilo poskytnutí dotace z FMP ve výši 4.000, - Kč na akci  
                                     Mikulášský fotbalový turnaj. 
 
 
7. Dar pro TJ Družstevník 

Starostka: výtěžek z promítání letních kin je po odečtení nákladů 5.100, - Kč, je to dar pro 
TJ Družstevník Bory za to, že promítání letních kin zorganizovali.  
 
a) Schválení částky 5.100, - Kč 

Hlasování:  
Pro:  12    Proti: 0   Zdržel se: 0 
Usnesení č. 7a/13 ZO: ZO schválilo dar pro TJ Družstevník Bory ve výši 5.100, - Kč. 
 

b) Schválení smlouvy 
Hlasování:  
Pro:  12    Proti: 0   Zdržel se: 0 
Usnesení č. 7b/13 ZO: ZO schválilo Darovací smlouvu pro TJ Družstevník Bory. 
 
 



 

8. Prodej, koupě pozemků 
      Starostka:  

a) xxx chce od obce odkoupit předzahrádku a vjezd do dvora. Koukněte, co by se nám 
hodilo za pozemky na směnu. On chce pozemky ve středu obce a v rodinné zástavbě, 
neřešila bych to směnou metry za metry, můžeme po něm chtít větší výměru.  

 
b) Minule jsme schválili prodej části pozemku xxx, ale neurčili jsme cenu. To samé bude u 

xxx. Letos už k žádným prodejům pozemků nedojde, z důvodu dlouhodobé pracovní 
neschopnosti paní účetní. 

 
     c) Colas CZ, a.s. má zájem o tyto pozemky: 
- 1232/2, o výměře 598 m2, druh pozemku ostatní plocha-ostatní komunikace, 
- 335/3, o výměře 96 m2, druh pozemku ostatní plocha, 
- st. 125, o výměře 40 m2, druh pozemku zastavěná plocha a nádvoří-jiná stavba, 
- st. 134, o výměře 85 m2, druh pozemku zastavěná plocha a nádvoří-stavba č. p. 104, 
- st. 168, o výměře 44 m2, druh pozemku zastavěná plocha a nádvoří-jiná stavba, 
- část p. č. 428, o výměře 18 m2, druh pozemku ostatní plocha, 
- část p. č. 1232/1, o výměře 184 m2, druh pozemku ostatní plocha-ostatní komunikace, 
- část p. č. 335/1, o výměře 884 m2, druh pozemku ostatní plocha, 
- část p. č. 1231/1, o výměře 160 m2, druh pozemku ostatní plocha-ostatní komunikace, 
- část p. č. 429, o výměře 331 m2, druh pozemku ostatní plocha, 
- část p. č. 1231/2, o výměře 518 m2, druh pozemku ostatní plocha-ostatní komunikace 
celková výměra pozemků je 2958 m2 a nabízí obci částí těchto pozemků: 
- p. č. 1233/1 o výměře 697 m2, druh pozemku orná půda a 
- p. č. 979/5 o výměře 2382 m2, druh pozemku trvalý travní porost 
celková výměra 3079 m2. 
Vala M.: oni potřebují rozšířit prostor lomu, ale to je na pořádný prostudování. Nastudovat 
studii odtokových poměrů a pořešit téma vybudování obchvatu.  
Starostka: oni mají nějaké záměry, my máme záměry. Pozveme je na osobní jednání.  
Ing. Zmeškal P.: a co máme z lomu? Vyšli nám někdy v něčem vstříc? 
Starostka: dostáváme poplatek z dobývacích prostor, z těžby nerostů cca 56 tisíc za rok. Darují 
nám zdarma zimní posyp. Ale to by mělo být automatické bez nějakého dohadování. 
Nejnáročnější pro obec je jejich doprava, prašnost. Teď teda kropí, tak se prašnost v ulici „Na 
Benátkách“ trochu zmírňuje. 
Ing. Pipek J.: také hlučnost, jak se brzy stmívá, je v obci klid, ale lom je pořád slyšet. Skončí to 
v deset hodin. 
Ing. Zmeškal P.: oni mají takový zisky, a my se s nimi bavíme o drobných. 
Ing. Pipek J.: okolní lomy utlumují činnost a tady se to bude rozšiřovat. Rozhodně bych s nimi 
řešil vybudování obchvatu. 
Starostka: dobře hlasování odkládáme. Domluvím s nimi osobní jednání. 
 
 
 
 



 

9. Rozpočtové opatření č. 8/2023 
    Starostka vysvětlila jednotlivé položky RO č. 8/2023 ve výši 732.400, - Kč. 
 
Hlasování:  
Pro:  12    Proti:  0   Zdržel se: 0 
Usnesení č. 9/13 ZO: ZO schválilo rozpočtové opatření č. 8/2023 ve výši 732.400, - Kč. 
 
Příloha č. 1-rozpočtové opatření č. 8/2023. 
 
10. Pověření k tvorbě rozpočtových opatření 
Starostka: auditem bylo doporučeno, abychom pověřili radu nebo mě k tvorbě rozpočtových 
opatření. Stačí pověření v rámci dorovnání paragrafů. Platby, na které nejsou v rozpočtu peníze, 
musí proběhnout po provedeném rozpočtovém opatření. Na zastupitelstvech bych vás 
samozřejmě s provedenými rozpočtovými opatřeními seznámila. Jana se snažila do dnešního 
rozpočtového opatření namyslet vše, co by mohlo nastat po dobu její nepřítomnosti, ale nemůže 
podchytit všechno. Je asi zbytečné svolávat radu kvůli každému rozpočtovému opatření, 
navrhuji hlasování o souhlasu, že rozpočtová opatření budu dělat já. 
 
Hlasování:  
Pro:  12    Proti:  0   Zdržel se: 0 
Usnesení č. 10/13 ZO: ZO pověřilo starostku k provádění rozpočtových opatření. 
 
11. Žádosti 
Nebyly podané žádné žádosti 
 
12.Různé 
a) Smlouva o příspěvku na spolufinancování sociálních služeb v síti ORP Velké Meziříčí. 
    Cílem projektu je zajistit dostupnou terénní pečovatelskou službu ve všech obcích  
    Mikroregionu VM-B. 
Jedná se o smlouvu o zajištění spolufinancování základní sítě sociálních služeb ve správním 
obvodu obce s rozšířenou působností ORP VM. Příspěvek obce 100,- Kč/obyvatel obce/rok, 
který půjde na speciální účet pro dotace poskytovatelům služeb. 
Zapojení obce do tohoto projektu znamená jistotu zařazení území obce do pověřovacích listin 
poskytovatelů sociálních služeb. Díky tomu bude jasné, který poskytovatel má službu v naší 
obci zajišťovat. Může se stát, že v některých obcích nebude žádný uživatel, zatímco v jiných 
obcích jich bude několik. Projekt je postaven na principu solidarity a cílem je zapojit, co nejvíce 
obcí, aby služba byla dostupná, kde bude potřebná. Chtěla bych o tom zjistit více informací, 
vím, že se zapojují Vídeň i Martinice. Na Vysočině se jedná o první projekt, v republice už jich 
je více. 
Kotačka L.: to už nám nebudou posílat žádosti o dotace a příspěvky? 
Starostka: budou, ale my je můžete odkázat, že jsme zapojeni do tohoto projektu. 
Březka J.: žádosti o příspěvky posílali ještě za mě, byly to žádosti na horentní sumy. Toto je 
solidní řešení. 
 



 

b)  rybník Horník 
Starostka: dostali jsme na obec dotaz, proč je ubytek vody v Horníku. Myslím, že je 
problém v požeráku, že bude stačit zasypat místo, kde protéká. Po neděli to vyřešíme. 

 
c) rozpočet na příští rok 

zásadní bude dodělat Sádky, místní komunikace, rozpočet je 3.900.000, - Kč, mám to dát 
do rozpočtu? Jak to vidíte? Byla by to hlavní investice. 
Kotačka L.: a zvládneme to ufinancovat? Zaplatíme to? Bez půjčky? 
Starostka: to zaplatíme ze svého, nebudeme si brát půjčku. Co s lokalitou pod obcí? 
Budeme žádat o dotaci, začneme prodávat pozemky? 
Kotačka L.: tam taky není na co čekat. Lidi nám utíkají z obce. Je potřeba se zamyslet, 
za kolik a jakým způsobem je budeme prodávat.  

Starostka: dále poldr v HB. 16.10.2023 bude na obci jednání. Abychom stihli včas podat žádost 
o dotaci budu muset oslovit dotčené organy, abych zkrátila lhůtu pro odvolání. Stojí to za to, 
dotace se zavírá, bude to poslední šance na její získání. Realizace stavby by proběhla příští rok 
v září v době vegetačního klidu. 
Na Cyrilově se budou řešit odpadní vody, je to ve fázi dokončení projektu a měla by se podávat 
žádost o dotaci. Také se zamyslete, na co využít dotaci POV z kraje. Letos jsme ji využili na 
fasádu sportovního zázemí. Chodníky na propojení HB a DB bude také připraveno na podání 
žádosti o dotaci. 
Máte ještě nějaké návrhy do rozpočtu? Můžete mi je poslat do e-mailu. 
 
V úterý 3.10. se bude konat na sportovním zázemí veřejné fórum, můžete se zúčastnit. 
 
Příští jednání ZO by bylo zase poslední středu v měsíci. 
 
13. Závěr 
Starostka ukončila jednání ZO ve 20.30 hodin. 
 
Zapsala: Libuše Dvořáková 
 
Ověřovatelé zápisu:  
      
Kotačka Ladislav             ________________________________ 
 
Vávra Aleš   ________________________________  
 
 
Místostarosta obce – Ing. Josef Pipek     ______________________________ 
 
Starostka obce – Ing. Lucie Dostálová    ______________________________ 
 
 


